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35è aniversari del PSM-EN
 

El proper dissabte 12 de març celebrarem el sopar del 35è aniversari del PSM-Entesa Nacionalista. L’acte començarà a les
20.30 hores, al restaurant Binicomprat, d'Algaida.

Enguany la celebració estarà marcada per la proximitat de les eleccions municipals, al Parlament i al Consell. En el sopar es
presentaran els candidats del PSM-EN als diferents municipis. L’acte comptarà amb les intervencions de Biel Barceló,
candidat a la Presidència del Govern de les Illes Balears, Joan Font, candidat a la Presidència del Consell de Mallorca, i
Antoni Verger, candidat a la Batlia de Palma, entre d’altres.

A més, durant el sopar d’aniversari es lliuraran els tradicionals guardons del PSM-EN per reconèixer aquelles persones i
entitats que han destacat en la defensa de la justícia social, del territori i de la nostra llengua i cultura.

Si encara no us heu apuntat al sopar, us animam a fer-ho.
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Mascaró proposa que el Consell adopti mesures per recuperar els
doblers malversats
 

 Joana Lluïsa Mascaró mostra el rebuig total del grup de consellers als delictes relacionats amb la corrupció a través de les
propostes de resolució que avui mateix ha registrat al Consell de Mallorca, i que es debatran durant el proper ple de la
institució previst per el dia 10 de març. D’aquesta manera, demana que s’adoptin mesures concretes per recuperar els doblers
malversats arran dels casos de corrupció que investiga la justícia.

Principalment, Mascaró presenta propostes que van dirigides a constatar la necessitat de racionalitzar l’administració insular,
i la seva estructura, per tal de simplificar tràmits i reduir la burocràcia. En el mateix sentit, proposa que el Consell de
Mallorca es comprometi a treballar amb el Govern per tal de definir clarament les competències que li atorga l’Estatut
d’Autonomia.

Tal i com va quedar palès durant el debat de política general del Consell, celebrat ara fa una setmana, per al PSM-EN i el
grup de consellers és una prioritat la defensa d’una millora en el finançament de la institució. Així, proposa aconseguir una
Llei de finançament dels consells “justa i adequada a les competències i serveis que gestionen”, i també per als ajuntaments a
través d’un nou sistema de finançament de les corporacions locals.

D’altra banda, la portaveu del grup estableix els paràmetres mínims pels quals s’ha de regir el desenvolupament del projecte
de la Via Connectora. És a dir, la minimització de l’impacte ambiental i del consum de territori, però sobretot l’adaptació a
la part normativa del Pla Director Sectorial de Carreteres (PDSC) i l’adaptació del projecte al model de carretera
convencional desdoblada amb una velocitat màxima de 80 km/h. Pas imprescindible també és l’aprovació de totes les
avaluacions ambientals de la Comissió Balear de Medi Ambient.

Així mateix, les propostes de resolució posen en evidència la necessitat d’incrementar la protecció del patrimoni i la defensa
de la nostra llengua, així com els esforços per tal de reconèixer la funció estratègica de la Cultura com a element
diferenciador de la nostra terra.
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Verger: “UM ha de retornar els doblers i demanar perdó”
 

Els darrers esdeveniments judicials que impliquen tota la cúpula d’UM de Ciutat “són molt greus”. El candidat a la batlia del
PSM-INICIATIVAVERDS, Antoni Verger, ha reconegut avui que Unió Mallorquina ha d’assumir la seva responsabilitat i
tornar els doblers públics que s’han utilitzat de forma partidista quan així ho demostrin els jutges.

Després de la detenció avui de Cristina Cerdó i Miquel Cañellas, Verger assegura que per recuperar certa credibilitat l’actual
directiva política “més enllà de canviar les sigles o el nom del partit, el que ha de fer és demanar perdó i retornar els doblers”.

A més, ha reconegut que “ara per ara és molt difícil pensar en un pacte amb UM  de cara a les properes eleccions, ja que
aquesta situació distorsiona la campanya electoral i pot arribar a distorsionar els resultats”.
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El Parlament debatrà una PNL del BLOC per impedir les
prospeccions petrolieres
 

El grup parlamentari ha registrat una Proposició No de Llei per aconseguir que la Cambra balear es pronunciï sobre la
intenció del govern espanyol de permetre prospeccions petrolieres entre les costes d’Eivissa i el País Valencià. La PNL ja va
ser registrada ara fa una setmana, mentre que avui el grup parlamentari ha afegit una esmena a aquesta iniciativa legislativa
per tal de deixar constància que aquestes prospeccions “no es corresponen amb la necessitat de fer una transició des del
model energètic basat en els combustibles fòssils cap a un futur d’energies netes”.

D’aquesta manera, la proposició del grup parlamentari BLOC i PSM-Verds contempla tres punts que seran debatuts i votats
durant el proper ple del Parlament, el dimarts dia 8 de març. Aquests punts inclouen, en primer lloc, l’oposició a les
prospeccions al litoral balear pel seu impacte ambiental, sobre l’activitat pesquera i turística.

En segon lloc, i aquest és un dels punts modificats respecte el registre inicial de la PNL, es posa de manifest la necessitat
d’accions que fomentin un canvi de model energètic, que en aquest cas precisament s’encamina en direcció contrària, per
tant cap al reforç d’un model energètic basat en els combustibles fòssils.

Finalment, els diputats del BLOC confien que el Parlament es pronunciï favorablement a la revocació dels decrets del govern
espanyol que concedeixen els permisos per a les prospeccions d’hidrocarburs.

Per tot això, el grup parlamentari insta a tots els grups a donar suport a aquesta iniciativa per tal d’evidenciar la manca de
responsabilitat del govern espanyol ja que ha decidit aprovar aquests decrets sense consultar amb el Govern de les Illes
Balears, i per tant sense avaluar les possibles repercussions tant per al medi ambient com al turisme de les illes.
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El Ple de Cort deixa sense efecte la medalla d’Or de la ciutat a
Franco
 

La sessió plenària de l’Ajuntament de Palma celebrat avui ha tractat molts dels temes que preocupen a l’equip de Govern i a
la coalició PSM-INICIATIVAVERDS. Així, s’ha aprovat de forma unànime l’Ordenança reguladora de l’ús cívic dels
espais públics de Ciutat, l’anomenada ordenança del “botellot”. Tots els grups municipals han votat a favor d’entrar a
regular, i prohibir, les concentracions de tipus lúdic, esportiu o associades a aquesta pràctica dels joves que alteren greument
la convivència ciutadana en determinades situacions i zones.

Però, un dels assumptes principals d’aquest ple ha estat l’aprovació de l’una declaració institucional per la qual
l’Ajuntament de Palma deixa sense efecte l’acord de 20 de febrer de 1946 que va concedir la primera medalla d’Or de la
ciutat al dictador espanyol Francisco Franco.

D’aquesta manera, i a proposta de la Regidoria de Cultura, Joventut, Patrimoni i Política Lingüística, Cort expressa el
reconeixement per totes aquelles persones que van sofrir, directament o en pla persona dels seus familiars, “les persecucions i
la violència durant la Guerra Civil i  la posterior dictadura”. Però en especial als 66 funcionaris que van ser represaliats i
destituïts dels seus càrrecs per pertànyer o col·laborar amb l’esquerra.

“Volem contribuir en tancar les ferides encara obertes des del convenciment que aprofundint d’aquesta manera en l’esperit
del retrobament no sol els ciutadans que van patir la dictadura són reconeguts i honrats, sinó la democràcia en el seu
conjunt”. El text a més aprova que l’Ajuntament de Palma facilitarà a qui ho sol·liciti les tasques de localització i
identificació dels desapareguts com una darrera mostra de respecte cap a ells.
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Miquel Ensenyat vol seguir sent el batle d'Esporles "amb la
mateixa força i il·lusió que el primer dia”
 

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, ha acompanyat aquest divendres a Miquel Ensenyat i a tot l'equip de regidors del PAS-PSM per proclamar
l'actual batle com a candidat, per segon cop consecutiu, a l'Ajuntament d'Esporles. Prop de dos-centes persones també han volgut mostrar el seu suport al

projecte de futur d'Ensenyat i a l'actual gestió municipal.

 

L'acte, celebrat a la sala d'activitats del Centre de Dia, ha servit també per celebrar el 20è aniversari del PAS-PSM amb la projecció de fotografies i el relat

de les principals fites de la seva història des de la creació del Projecte Alternatiu fins a l'evolució i la consolidació de l'agrupació fins a l'actualitat. 

 

“Tot i la crisi econòmica i de desconfiança en la classe política, arran dels múltiples casos de corrupció, és el moment de reivindicar més que mai una manera
diferent de fer política, tal i com ho està fent l'actual equip de govern de l'Ajuntament d'Esporles, liderat per Miquel Ensenyat”. Biel Barceló ha agraït amb

aquestes paraules el compromís d'un grup de gent, que ara fa 20 anys, va decidir reivindicar una altra manera de governar. 

 

Així mateix, Barceló, en felicitar l'agrupació per la seva llarga i fructífera trajectòria, ha recordat la figura del darrer batle republicà de Palma, afusellat ara fa
74 anys. “Emili Darder reivindicava que no tots els polítics són iguals, i hem de mantenir viu el seu llegat, tal i com fa el PAS-PSM d'Esporles convertint el

poble en un referent en tots els àmbits per als municipis de Mallorca”. 

 

Miquel Ensenyat, per la seva part, s'ha dirigit als presents per confirmar que assumeix el repte de seguir sent el batle de tots els esporlerins i esporlerines
“amb la mateixa força i la mateixa il·lusió que la primera vegada”. Ensenyat ha reivindicat que tots els veïns d'Esporles se senten molt orgullosos de la feina
de l'Ajuntament perquè també neix del seu compromís, adquirit a través del projecte del Fòrum Ciutadà. “Fem feina i la continuarem fent amb l'objectiu de

seguir millorant el poble”. 

page 8 / 15



NÃºmero 45: Divendres, 04 de Mar&ccedil; de 2011
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El PSM-EN de Ses Salines i Colònia Sant Jordi presenta Fina Tur
com a candidata a les eleccions municipals
 

L’agrupació del PSM-EN de Ses Salines i Colònia Sant Jordi ha escollit Fina Tur com a cap de llista de la candidatura
nacionalista de cara a les properes eleccions municipals que se celebraran el proper 22 de maig. Tur assumeix la
responsabilitat d’encapçalar la candidatura nacionalista “amb molta il·lusió i ganes de fer molta feina” per liderar les
reivindicacions progressistes dels ciutadans del municipi.

Cosme Orell, actual regidor d’Educació, Cultura i Esports, cedeix el relleu d’aquesta manera a Fina Tur, militant vinculada
des de fa molts anys a la política municipalista de la formació a Ses Salines i Colònia Sant Jordi.

Durant la presentació com a candidata, i amb la presència del secretari general del PSM-EN, Biel Barceló,Tur ha reconegut
assumir aquest repte amb el convenciment de revalidar i millorar els resultats de les darreres eleccions. Això, amb l’objectiu,
ha dit, de consolidar la feina ben feta per part del regidor nacionalista, Orell, durant aquesta legislatura.

El PSM-EN de Ses Salines i Colònia Sant Jordi afronta aquestes eleccions amb la satisfacció d’haver dut a terme gairebé tot
el programa electoral a través de la gestió dins l’equip de govern municipal.
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'L'exemple de Son Bosc'
 

L’altre  dia rellegia Turisme sostenible a la Mediterrània, del MED Forum, i em  sorprengué que aleshores, al 1998, ja es
fessin importants recomanacions  als vint-i-dos països costaners davant l’oferta turística, cada cop més  estandarditzada, que
reprodueix de forma gairebé mimètica les mateixes  formes d’ocupació del territori. Recomanacions que pivotaven envers la 
singularització i la qualitat ambiental de les destinacions turístiques.  En llegir una de les recomanacions, preservar els espais
litorals  vulnerables amb l’objectiu de no disminuir-ne la biodiversitat i  evitar-ne la degradació, no he pogut evitar pensar en
el cas de Son  Bosc. I és que, en aquest país nostre, sovint es parla de creixement  sostenible, de canvi de model, de noves
iniciatives... però a l’hora de  la veritat, quan els interessos pitgen, retornen les velles idees. Si no  és així, com es pot explicar
que en ple 2011, després de tot el que  s’ha dit i escrit, hi hagi encara qui defensi l’interès autonòmic d’un  camp de golf
sobre un espai natural? La incredulitat o la ignorància  –preferesc descartar la perversió– han aconseguit tapar la rellevància 
ecològica de Son Bosc, i han deixat aflorar les oportunitats  d’aprofitament per sobre de la reivindicació ecologista o la veu
de la  comunitat científica. Vull recordar que Son Bosc va ser declarat parc  natural l’any 2003, però el Govern Matas va
anul·lar el decret sense cap  justificació tècnica o científica. Era l’època en què el Govern del PP  es dedicava a retallar els
parcs naturals (el parc de Llevant, reduït el  90%; el parc de cala d’Hort, totalment eliminat ) i aleshores, tocava  el torn a
l’Albufera de Mallorca. La zona de Son Bosc és un espai  natural limítrof amb l’Albufera i, ecològicament, en forma part. Té
un  elevat valor ambiental i valors florístics i faunístics indiscutibles.  Aquesta important vàlua natural ha estat reiteradament
reivindicada per  la comunitat científica: TAIB, IMEDEA, especialistes UIB, Planta Europa,  GOB, WWF/Adena, Wetlands
international, SEO/BirdLife, RSPB del Regne  Unit i reconegudes autoritats científiques, com ara Richard Bateman.

Però ha  hagut de ser la Convenció internacional sobre zones humides (la  Convenció Ramsar) qui, en un informe oficial,
després d’una visita  detallada i entrevistes amb tots els interlocutors, hagi establert de  manera contundent la necessitat de
preservació de Son Bosc. Ramsar deixa  ben clar que la zona ha de tornar a formar part del Parc Natural i s’ha  de procedir a
la derogació de la llei 9/2010, que ha declarat d’interès  autonòmic el golf de Son Bosc. La Convenció internacional també 
encoratja el Govern a declarar definitivament ZEPA (Zona d’Especial  Protecció per a les Aus) tota la zona i en recomana
també la figura de  LIC (Lloc d’Interès Comunitari).

Aquest  informe remès al Govern de les Illes Balears i al Ministeri de Medi  Ambient ha estat tan clar i llampant que la IUCN
(Unió Internacional per  a la Conservació de la Naturalesa), la més important entitat  mediambiental internacional, amb
condició d’observador de Nacions  Unides, ha demanat al Govern la protecció definitiva de la zona.

Desconec  el futur que Son Bosc arribarà a tenir, però estic convençut, si més  no, que des de l’actual Conselleria de Medi
Ambient i Mobilitat hem  aconseguit –així com era obligat– posar-ne en valor la biodiversitat i  importància ecològica, i ara,
amb la declaració definitiva de ZEPA,  començar a protegir el seu patrimoni natural. M’agradaria que arribàs a  ser un
exemple exportable de recuperació ambiental i, alhora,  d’aprofitament intel·ligent. Que contribuís a la singularització i a la 
qualitat ambiental de la badia d’Alcúdia, sens dubte, factors  determinants del futur del producte turístic. Mentrestant, cal
donar les  gràcies a persones i entitats que no han permès que es perdi  irreversiblement una part tan important del patrimoni
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natural. El temps,  com passa sovint, els ha donat la raó.
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‘Melià fa tard’
 

El nombres d'implicats en la investigació de policia i fiscalia sobre el pagament amb doblers públics a persones que feien
feina exclusivament per a UM és impressionant. La seva magnitud ha provocat, a la fi, una reacció de la direcció (ella
mateixa citada a declarar). Però la reacció no és anunciar mesures a partir de la informació que ja tenen i una investigació
interna en profunditat a fi de retornar doblers si el partit s'ha enriquit indegudament de les administracions, no
s'anuncien reaccions disciplinàries internes, sinó un intent de rompre lligams amb el passat, però sense assumir-ne les
responsabilitats.

Melià fa tard.

Si vol trencar, ha de dissoldre UM; si vol continuar amb el projecte, amb un altre nom, amb un altre seu, però amb continuïtat
d'ens, aleshores s'ha de posar al davant de respondre per tot el que està essent investigat i avançar-s'hi (i, en bona mesura, ja
no hi és a temps, ell no hi és  a temps).

Tan bon punt com transcendiren els greus casos que han afectat UM, hem estat exigint una reacció a fons per part del partit,
una reacció que s'avancés a les investigacions penals, una reacció des dedins. Hagués estat un gran gest. Impossible
calcular-ne les conseqüències, i a qui hagués arrossegat. Però sabem el que va passar: Melià ni tan sols volgué adoptar
mesures contra Miquel Nadal quan aquest ja estava subjecte a mesures cautelars penals, i no va entendre que això havia de
provocar l'expulsió del govern. No ho va entendre gens, ho deu entendre avui?

Melià i Monjo sabien, o podien sabre fàcilment, bona part del que ara ha transcendit: o no ho han volgut sabre o se n'han
volgut desentendre, un moviment que volia ser prudent i ha estat nefast. En fermar-se al timó, jurant-se no mirar enrere,
confiaven que la barca seria prou marinera, ara han pensat que les vies d'aigua els enfonsarien i han volgut saltar. Fan tard.

El regionalisme/nacionalisme conservador a Mallorca  té un espai (més davant el tàndem Bauzà/Delgado), veurem qui
l'ocupa i com. I quan. Ara, la prioritat és depurar totes les responsabilitats polítiques i penals en joc.

Nota actualitzadora: Havent penjat l'escrit anterior, dues dades més m'hi ratifiquen: 1.- La fiscalia demana fiança a UM, al
partit, 1,600.000 euros. Qui en respon si no l'actual direcció? Melià, mentre dirigeix "un altre" projecte polític? En el benefici
d'inventari, pots mirar si els deutes pugen més que els actius, però la decisió és acceptar o no l'herència, no és possible
acceptar els actius i rebutjar els deutes. 2.- Melià torna parlar de persecució implacable, d'una víctima del bipartidisme (per no
parlar de l'al·lusió al nazisme de n'Oliver). L'antítesi de demanar perdó i assumir responsabilitats.
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